To assist those who may be called on to speak in public about reorganization, the Research, Writing and Policy Information Section of the Bureau of Information is collecting copies of all texts or speaking notes on this subject as they are developed and this material will be available for consultation as required. Among the material now available for guidance are the texts of the speech Dr. MacGuigan gave to the Second Pacific Rim Opportunities Conference in Toronto on February 24 and the text of Mr. De Bané's address to the Montreal Chamber of Commerce on February 22. Information kits of some of this material will be sent to posts for reference.

On another level we are beginning to receive requests from various publications for articles describing reorganization and for comments on the prospects for Canadian trade in the period ahead as seen from the perspective of the new Department. Such requests are most likely to originate with specialized trade publications, but they could come from other sources as well. To meet this requirement we are drafting what might be considered a model text. When available it could serve as a starting point for those in the Department who may find themselves required to respond to requests for material to be published in various kinds of journals.

t

If members of the Department find themselves called upon to comment in public about reorganization and want guidance, they should consult the Bureau of Information and the Communications Working Group of the Departmental Reorganization Implementation Team. l'état de la réorganisation au moment où elles sont faites. Pour aider les personnes qui peuvent être ainsi appelées à prendre la parole en public à ce sujet, la Section de la recherche, de la rédaction et de la politique d'information du Bureau de l'information recueille au fur et à mesure des copies de tous les textes et de toutes les notes sur le sujet. Les intéressés pourront consulter cette documentation, qui comprend notamment les textes du discours que M. MacGuigan a prononcé à la deuxième conférence sur l'ouverture sur le Pacifique, à Toronto, le 24 février et le texte de l'allocution de M. De Bané devant la Chambre de commerce de Montréal le 22 février. Une certaine partie de cette documentation sera réunie dans des trousses qui seront envoyées aux missions.

Nous avons également commencé à recevoir des demandes de diverses publications. Celles-ci sont à la recherche d'articles qui décrivent la réorganisation et de commentaires sur les perspectives du commerce canadien dans l'optique du nouveau ministère. Selon toute probabilité, de telles demandes viendront de publications commerciales spécialisées. Toutefois, elles pourraient provenir d'autres sources. Pour répondre à ce besoin, nous sommes à rédiger un texte qui pourra servir de modèle. Il sera mis à la disposition des employés du Ministère auxquels on demandera de rédiger de tels articles.

Si les employés du Ministère sont appelés à parler en public de la réorganisation et qu'ils veulent des conseils, ils peuvent s'adresser au Bureau de l'information et au Groupe de travail des communications au sein de l'Équipe ministérielle de la réorganisation.

Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures

Under-Secretary of State for External Affairs

7 7 minus